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   Ajolinja Ärjykisassa on näkynyt autorakentelun suunta

         Ajolinjassa on etsitty Vuoden Ärjyin kuorma-autoa vuosittain vuodesta 1982. Kyse on
näyttävien ammattiliikenteessä olevien kuorma-autojen kauneuskilpailu, jossa on huomioitu
myös auton sopivuus käyttötehtävään. Valinnan tekevät Ajolinjan lukijat.                80-luvun
alkupuolella raskaan kaluston rakentelu oli vielä lapsenkengissä. Ensimmäinen ärjyvoitto tuli
kalja-autolla, jossa on varustelun näkyvintä ydintä Michelin-ukko katolla. Vuosien varrella on
rekkarakentelun taso luonnollisesti noussut aivan toisiin sfääreihin.
  
    
  
   Ärjykisassa ja yleisemminkin hyötyautoja komistettaessa on havaittavissa kahta koulukuntaa.
Perinteisempi on hollantilaistyylinen raitoihin ja yksinkertaisuuteen perustuva rakentelumaailma.
Taiteellisemmassa nojataan motiivikuviin, joita maalataan vähintäänkin auton hytin pintoihin,
suureellisemmat koko ajoneuvoyhdistelmään.
  
    
  
   Molemmille koulukunnille on yhteistä, että hytin sisätilat saavat uuden loiston sisustusta
modifioitaessa. Tämä korostaa, että kuljettaja on kingi ratin takana ja makuulle mentäessä.
Sisustuksessa ja suomalaissisustajissa on tapahtunut suuri tason nousu Ärjykisan
vuosikymmenten aikana.
  
    
  
   Viime vuosituhannen puolella katsottiin vielä nöyrästi ihaillen Ruotsiin, jossa oltiin valovuosi
Suomea edellä rekkakustomoinnissa. Suomalaisten rynnistys ja nöyryyden loppu alkoi
2000-luvulle tultaessa. Moninkertaiset Ärjykisavoittajat Juha Ristimaa ja Mika Auvinen ovat
voittaneet Nordic Trophy ykköspytyn useammin kuin muut.
  
    
  
   Suomessa on rakentelun kärki laajentunut. Merkittävänä tekijänä on ollut Power Truck Show,
josta on tullut automäärällä mitattuna Pohjolan suurin rekkanäyttely ja on vakiinnuttanut
paikkansa yhtenä Euroopan merkittävimpänä rekkamaailman kohtauspaikkana. PTS on tuonut
suuressa mitassa rekkakulttuurin Suomeen jokaisen ammattikuljettajan ja kuljetusyrittäjän
ulottuville.
  
    
  
   Kaikkein matalimman kynnyksen rekkakauneuskilpailu on kuitenkin Ärjykisa. Riittää, kun joku
ottaa kuvan ja lähettää sen yhteystietoineen Ajolinjan toimitukseen. Tässä numerossa on
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Vuoden Ärjyin 2023 kisan hieno päätös.
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